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	مهارات المسرد والفهرس

	What is it?
	ما هي؟

	Part of the “Autonomous Learning Skills” component, Glossary and Index skills are skills associated with the correct use of a scientific textbook. Students are expected to be able to use a glossary and index to find word definitions, as well as where to access further information on a given topic within a standard scientific textbook. A selection of both glossary and index pages have been provided as part of the supplementary materials for use for both the instructor and student.
	مهارات المسرد والفهرس جزء من مكون "مهارات التعلم الذاتي" وهي قدرات مرتبطة بالاستخدام السليم لكتاب علمي. يجب أن يكون الطلاب/الطالبات قادرين على استخدام المسرد والفهرس، واستخدامها للحصول على مزيد من المعلومات حول موضوع معين في كتاب علمي قياسي. كجزء من المواد التكميلية، تم توفير مجموعة مختارة من صفحات المسرد والفهرس للاستخدام من قبل كل من المدرس\ة والطالب.\ة

	Instructor’s Responsibility
	مسؤولية المدرس

	1. Guide students to use both the glossary and index by giving them selected words from the provided glossary and index pages in the supplementary materials for them to look up in class*.
2. Direct students to access the online activity and complete an open-book glossary and index activity using their Student Supplementary Materials’ glossary and index.
3. Remind students to limit their answers to those found in the provided glossary and index samples.


*Cautionary Note: As an EFL/ESL professional, you are not teaching students the meaning of the glossary and index ESP vocabulary. Rather, you are teaching students a skill much like using a dictionary.
	1. ارشاد الطلبة على كيفية استخدام المسرد والفهرس من خلال إعطائهم مصطلحات للبحث عنها أثناء المحاضرة الدراسية في صفحات المسرد والفهرس المتوفرة في المواد التكميلية .
2. توجيه الطلبة لإكمال الانشطة الالكترونية باستخدام المواد التكميلية بأسلوب الكتاب المفتوح. 
 
3. تذكّير الطلبة بأن يقصروا إجاباتهم على الخيارات الموجودة في نماذج المسرد والفهرس.

*ملاحظة تحذيرية: كمتخصص\ة في الإنجليزية كلغة أجنبية\ الإنجليزية كلغة ثانية، فأنت لا تدرس\ين الطلبة معاني مفردات الإنجليزية لأغراض محددة في المسرد والفهرس، بل أنت تقوم\ين بتدريسهم مهارة مثل مهارة استخدام القاموس
 

	Student’s Responsibility
	مسؤولية الطالب/ة

	1. Work in-class with the instructor on developing glossary and index skills.
2. Go online to complete Glossary and Index Skills’ activities using the provided selection of glossary and index pages found in the Supplementary Materials (open-book).
3. Multiple attempts are possible before the due date for each module.
	.1  العمل في المحاضرة الدراسية مع المدرس لتطوير مهارات البحث في المسرد والفهرس 
.2 استخدام صفحات المسرد والفهرس الواردة في المواد التكميلية لإتمام مهام المسرد ومهارات الفهرس عبر الإنترنت (اسلوب الكتاب المفتوح
.3 من المتاح إجراء محاولات متعددة قبل مواعيد استحقاق التسليم لكل جزئية في المادة.
 




